
       

Zápisnica  zo 6. zasadnutia 

Obecného zastupiteľstva obce Kračúnovce zo dňa 

20. 04. 2023 

 
 

Prítomní:      1.  Michal Boleš – starosta obce  

      2.  Mgr. Jozef Kozák – hlavný kontrolór obce 

                       3.  Jozef Bandžak   

      4.  PaedDr. Branislav Baran, MBA                                          

                       5.  Patrik Čabala 

              6.  Ing. Dominik Hažer 

      7.  Mgr. Martin Jurč 

      8.  Ján Talian 

              9.  Pavel Tkáč  

 

Neprítomní:         

 

Viď prezenčná listina. 

  

Program:   

1. Otvorenie  

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu zasadnutia   

4. Kontrola plnenia uznesení 

5. Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 

6. Doplnok č. 5 k VZN 1/2020 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na žiaka školy 

a dieťa školského zariadenia na území obce Kračúnovce 

7. Aktualizácia rozpočtu obce Kračúnovce č. 1 

8. Riešenie vlastníckych práv k pozemkom v ŠA 

9. Riešenie napojenia sa bytových jednotiek č. 304 a 305 na vodojem 

10. Rôzne 

11. Interpelácia poslancov 

12. Záver 

  

 

1. Otvorenie  

  

 Zasadnutie  obecného zastupiteľstva otvoril  a viedol starosta obce Michal Boleš, ktorý 

prítomných privítal na zasadnutí a skonštatoval, že obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. Viď 

uznesenie OZ.  

 

  



2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

  

Za zapisovateľku bola určená Bc. Viera Bartošová. Za overovateľov zápisnice boli  určení  

Ing. Dominik Hažer a Mgr. Martin Jurč. Viď uznesenie OZ. 

 

    3.  Schválenie programu zasadnutia 

  

 Starosta obce predložil prítomným poslancom program  zasadnutia.  K návrhu programu 

OZ poslanci nevzniesli žiadne pripomienky a program zasadnutia jednohlasne schválili. Viď 

uznesenie OZ.  

  

   4.  Kontrola plnenia uznesení 

  

  - uznesenie 62/4/2023 -  OZ odporúča starostovi obce Kračúnovce vstúpiť do jednania 

s vlastníkmi bytov súp. č. 304 a 305 o zriadení vlastnej prípojky vody z existujúcej studne do 31. 

08. 2023 – uznesenie bolo splnené, bližšie informácie budú uvedené v bode 9. 

 

5. Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 

 

  Hlavný kontrolór obce prečítal správu o výsledku kontroly Ocú. Predmetom kontroly bolo 

čerpanie dotácií poskytnutých z rozpočtu obce a návrh na poskytnutie odmeny zamestnancov 

obce. Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra tvorí prílohu k zápisnici. Viď uznesenie 

OZ. 

- Mihaľová, predsedníčka ZO JD – poslancom priblížila činnosť JD, uviedla, že členské schôdze 

sú spojené stále s nejakým kultúrnym programom, počet členov je 54 a v prípade objednania 

stravy nie je možné objednať tie porcie presne, preto tá stravná jednotka vychádza po prepočítaní  

trošku vyššia, na stretnutia pozývame aj hostí, a boli sme pochválení, že naše stretnutia sú na 

vysokej úrovni, členovia JD v obci sa starajú o vojnové hroby na cintoríne, počas roka čistia 

potok, na záver uviedla, že finančné prostriedky z rozpočtu obce pre ZO JD boli účelne 

vynaložené. 

  

6.  Doplnok č. 5 k VZN 1/2020 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na žiaka 

školy a dieťa školského zariadenia na území obce Kračúnovce 

 

  Obec ako zriaďovateľ škôl a školských zariadení na svojom území je každoročne 

povinná prijať VZN o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na žiaka školy, dieťa materskej 

školy a dieťa školského zariadenia v obci Kračúnovce. Výška dotácie bola určená v závislosti od 

predpokladaného objemu finančných zdrojov obce z prognózovaného výnosu podielových daní na 

rok 2023. Návrh doplnku č. 5 k VZN č. 1/2020 bol zverejnený na úradnej tabuli obce na webovom 

sídle v zákonom stanovenej lehote min. 15 dní pred schvaľovaním, do stanovenej lehoty neboli 

doručené, resp. vznesené žiadne pripomienky. P. Bartošová predniesla poslancom OZ správu k 

návrhu VZN, kde bolo potrebné upraviť výšku dotácie podľa aktuálneho jednotkového koeficientu 

na jedného prepočítaného žiaka. Doplnok č. 5 k VZN  č. 1/2020 tvorí prílohu k zápisnici. Viď 

uznesenie OZ.  

 



7.  Aktualizácia rozpočtu obce Kračúnovce č. 1 

 

 Aktualizáciu rozpočtu č. 1 za rok 2023 predložila p. Bartošová, pracovníčka Ocú. V 

príjmovej a výdavkovej časti sa rozpočet sa navýšil o 110 230,- €. Starosta obce dal hlasovať za 

aktualizáciu rozpočtu č.1 za rok 2023 – poslanci aktualizáciu rozpočtu schválili. Rozpočtové 

opatrenie obce Kračúnovce č. 1 na rok 2023 tvorí prílohu k zápisnici. Viď uznesenie OZ.  

 

8.  Riešenie vlastníckych práv k pozemkom v ŠA 

 

 Starosta obce prečítal rozhodnutia odboru výstavby a územného plánovania ONV 

Bardejov, ktorého predmetom bol výkup nehnuteľností pre zriadenie športového areálu od roku 

1977 až 1979. Následne prečítal aj emailové komunikácie s ďalšími štátnymi inštitúciami. Navrhol, 

že najlepšie riešenie bude, aby sa tejto záležitosti venoval právnik, keďže je to časovo náročné.  

- Mgr. Kozák – na základe delimitačného protokolu štát odovzdal obci, to čo bolo štátne, budova 

ŠA bola obci odovzdaná ale ihrisko  nebolo na ČS štáte, ešte je potrebné hľadať v archíve kúpne 

zmluvy medzi občanmi a štátom 

- Mgr. Jurč – túto situáciu je možné riešiť len právnou cestou čo najskôr, kým sú ešte žijúci 

svedkovia  

- PaedDr. Baran, MBA – pochválil starostu obce za získanie informácií, zaujímal sa, čo  v tejto 

veci môže urobiť právnik a ako dlho to bude trvať, či je možné dať plombu na uvedené parcely 

- Mgr. Jurč – ak nedošlo k zápisu, ale všetko bolo predané, aj keď sú zapísaní ako vlastníci, tie 

práva už nemajú, preto je potrebné, aby to riešil právnik 

- Ing. Hažer – zaujímal sa, ako je to s premlčacou dobou 

- Mgr. Jurč – vlastnícke právo sa premlčať nedá  

Poslanci odporučili starostovi obce, aby právnik začal konať vo veci vlastníctva pozemkov v ŠA. 

Viď uznesenie OZ. 

 

9.  Riešenie napojenia sa bytových jednotiek č. 304 a 305 na vodojem 

 

 Starosta obce prečítal žiadosť ZŠ o prerokovaní platieb. Uviedol, že počas jedného týždňa 

sledoval spotrebu energie, čo v priemere bolo 7 kWh/deň za obidve bytové jednotky (BJ). Tým, že 

sa dvihol poplatok za vodné na 3 €/ osobu za mesiac sa tieto náklady vyrovnajú a momentálne sa 

BJ nemusia napájať na vlastné prípojky, čo by pre nich znamenalo značné výdavky. 

- Šavy – pri sledovaní spotreby energia bola odstavená voda v ZŠ ?? 

- PaedDr. Baran, MBA – zaujímal sa, ako to bude s nákladmi na opravy a údržbu 

- Mgr. Motýľ – momentálne je toto najlepšie riešenie pre vlastníkov bytov a počas roka 2023 

uvidíme, či poplatok 3 € na osobu za vodné bude postačujúci 

Po prerokovaní tohto bodu sa prítomní vlastníci bytových jednotiek rozlúčili a odišli. 

 

10.  Rôzne 

 

V bode 10 bolo prerokované: 

 

- výzva poslancov Prešovského samosprávneho kraja na predkladanie žiadostí o poskytnutie 

dotácie pre rok 2023 na šport – hracie prvky do MŠ 



- žiadosť o preplatenie nákladov na energie – obec podala žiadosť za obdobie január a február 2023 

a obci bolo vrátených 2.200 € za uvedené obdobie,  obec sa zapojí do výzvy na ďalšie obdobia  

- cezhraničná spolupráca Poľsko-Slovensko – žiadosť o cisternu pre DHZ,  schválenie prebehne až 

koncom roka 

- žiadosť o poskytnutie nenávratného finančného príspevku – riešenie migračných výziev 

spôsobených vojenskou agresiou voči Ukrajine v obci Kračúnovce – obec v súvislosti 

s vyhlásením mimoriadnej situácie v SR s hromadným prílevom cudzincov pred vojnou na 

Ukrajine bola  odídencom nápomocná pri vybavovaní úradných záležitostí, umiestnení detí do ZŠ 

v Kračúnovciach, ubytovania, potravinovou a hygienickou zbierkou, zapájania odídencov do 

kultúrnych a spoločenských aktivít. Obec viedla mesačnú evidenciu odídencov, ktorá sa následne 

zasielala Okresnému úradu. Pomoc sa poskytovala 9 osobám a výška NFP je 23.400 €. 

- oprava defektu na vodovodnom potrubí v ZŠ  

- oporný múr Chanas – po nadobudnutí právoplatnosti verejnej vyhlášky, obec podá žiadosť 

o stavebné povolenie na Okrasný úrad SK 

- žiadosť o finančný príspevok na prevádzku poskytovanej sociálnej služby v dennom stacionári 

v Kružlove – poslanci schválili sumu 48,50 € na mesiac pre prijímateľa sociálnej služby v DS, ktorí 

majú trvalý pobyt v obci Kračúnovce - viď uznesenie OZ. 

- Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja obce Kračúnovce na roky 2021 -2027 – 

poslanci program schválili -viď uznesenie OZ 

- odpredaj pozemku C KN 604/2 vo výmere 208 m² pre Petra Kacvinského –  cenu 7 €/m² určili 

poslanci v súlade s vyhláškou Ministerstva spravodlivosti SR č. 492/2004 Z. z. - viď uznesenie OZ 

- odpredaj pozemku C KN 598/2 vo výmere 150 m² pre Martu Pánovú – viď uznesenie OZ 

- žiadosť p. Jána Hudačka o kúpu obecného pozemku nachádzajúceho 

 sa za reštauráciou Chlista – poslanci žiadosť vzali na vedomie – viď uznesenie OZ a  navrhli 

predsedovi komisie Ing. Dominikovi Hažerovi vykonať tváromiestne šetrenie v tejto veci v termíne 

do 30. 04. 2023 – viď uznesenie OZ 

- žiadosť p. Jána Hudačka o osadenie spomaľovacieho prahu pri reštaurácií Chlista – poslanci 

žiadosť schválili - viď uznesenie OZ 

- vodovod – na základe prieskumu o výstavbu vodovodu prejavilo záujem 66,096 % občanov – 

poslanci uviedli, že vodovod je teraz prvoradý  

- výzva na rekonštrukciu priestorov telocvične, kotolne, ŠJ a kuchyne v ZŠ – projekt by stál 17.000 

€ 

- ČOV – vodárne by ČOV odkúpili za sumu 1 €, ale občanom sa navýši stočné na 7 €/ mesačne na 

osobu, pokiaľ by sa to odovzdalo VVS tak proces by trval najviac pol roka - poslanci navrhli 

dohodnúť stretnutie s riaditeľom VVS 

- Boleš – upovedomil poslancov, že pozvánky na zasadnutie komisie a zápisnice z komisií sa musia 

zverejňovať podľa zákona č. 211/2000 Z. z. o slobode informácií 

 

  11.  Interpelácia poslancov 

 

 V bode 11 vystúpili títo poslanci: 

  

- PaedDr. Baran, MBA -  zaujímal sa, či starosta má plniť uznesenie alebo nie 

- Mgr. Kozák – starosta nemusí plniť uznesenie, ak sa uznesenie prijme a starosta ho nepodpíše do 

10 dní, tak do 3 mesiacov je potrebné prijať nové uznesenie 



 

- PaedDr. Baran, MBA – pri autobusových zastávkach  nesvieti svetlo  

 

- PaedDr. Baran. MBA – informoval sa ohľadom podania žiadosti na rekonštrukciu Dómu nádeje, 

prečo výmena okien nie je zahrnutá v žiadosti 

- Boleš – vo výzve výmena okien nebola zahrnutá, jednalo sa o výzvu na rekonštrukciu vo výške  

30.000 € a bolo tam presne určené, na ktoré položky sa to vzťahuje 

 

- Bandžak – navrhol, aby verejné osvetlenie svietilo cez víkendy počas noci 

 

     12. Záver 

 

Po prerokovaní všetkých bodov programu starosta poďakoval za účasť a  zasadnutie 

obecného zastupiteľstva ukončil.  

  

  

         

              ..................................... 

                  Michal   B o l e š  

             starosta obce  

 

  

Zapísala: Bc. Viera Bartošová         ..................................... 

 

  

 

  

Overovatelia:    1. Ing. Dominik Hažer                           ......................................  

  

                                    2. Mgr. Martin Jurč                     ......................................  

 

   

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


